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REVISTA PRESEI

• Ministrul Finanțelor a prezentat în primă lectură a treia rectificare
bugetară din 2020

Ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, a prezentat miercuri seară, în
şedinţa de Guvern, a treia rectificare bugetară°din acest an, prin care se
asigură finanţarea necesară în sănătate, asistenţă socială şi educaţie.

"În şedinţa de Guvern din această seară am prezentat în primă lectură a
treia rectificare de anul acesta. Prin această rectificare se asigură
finanţarea necesară în domeniul sănătăţii, asistenţei sociale şi educaţiei şi
în acelaşi timp asigurăm continuarea investiţiilor. În acest an sunt
estimate la 55 miliarde lei, o creştere faţă de bugetul iniţial cu 4,5
miliarde. Am avut execuţia la 10 luni şi este cea mai bună din ultimii 10
ani: 35,4 miliarde lei, mai mult decât s-a cheltuit în tot anul 2016, în tot
anul 2017 şi în tot anul 2018. De aceea continuăm investiţiile şi această
rectificare asigură resursele necesare", a spus ministrul Finanţelor la
finalul şedinţei de Guvern, potrivit Agerpres.

Cîțu a reiterat principalii parametri ai acestei rectificări, respectiv o
creştere a deficitului bugetar de la 8,6% din PIB, la 9,1% din PIB, adică
96 miliarde lei.

"Comisia Naţională de Prognoză şi-a revizuit estimările şi estimează o
contracţie de 4,2%. Creşterea deficitului este de 5 miliarde", a explicat
ministrul.

Oficialul a arătat că această creştere este dată de două elemente: o scădere
a veniturilor de 4,2 miliarde lei şi o creştere a cheltuielilor la 41,3% din
PIB.

Potrivit ministrului, în cazul diminuării veniturilor, 2,2 miliarde lei
reprezintă "influenţa negativă" a veniturilor din economie, ca urmare a
faptului că pe parcusul anului au fost luate măsuri fiscale prin care 16
miliarde lei au rămas la companii. Aceste măsuri fiscale expirau pe 25
octombrie şi s-a luat decizia de a fi prelungite până pe 25 decembrie.
Totodată, s-a decis şi reeşalonarea datoriilor acumulate la buget de
companii de la începutul stării de urgenţă până pe 25 octombrie.

http://stiri.tvr.ro/a-treia-rectificare-bugetara-din-acest-an--scad-veniturile---i-cheltuielile--cre--te-deficitul--sanatatea--munca--agricultura---i-lucrarile-publice-vor-primi-mai-mul--i-bani_873912.html
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"Aceste două măsuri duc la venituri mai mici faţă de ce estimam la
rectificarea a doua. În acelaşi timp, execuţia bugetară arată că în acest an,
şi datorită acestor măsuri şi datorită faptului că am investit mai mult şi am
luat şi alte măsuri ce au ajutat economia, veniturile bugetului general
consolidat după 10 luni sunt mai mari decât veniturile de anul trecut,
într-o perioadă de creştere economică. Vreau să accentuez acest lucru: în
plină perioadă de criză economică, cea mai mare criză din ultima sută de
ani, am reuşit încasări la bugetul de stat mai mari decât anul trecut, când
economia creştea. (...) Estimăm pentru finalul anului venituri mai mari
pentru tot anul decât cele din 2019, chiar şi cu această criză", a subliniat
Cîţu.

El a adăugat că al doilea element ce duce la creşterea deficitului este
faptul că cheltuielile bugetului general consolidat ajung la 41,3% din PIB,
respectiv 433,8 miliarde lei.

(Sursa: stiri.tvr.ro)

• Toate deciziile luate de Guvern în ședința din 18 noiembrie 2020. A
plouat cu Ordonanțe de urgență

STIRIPESURSE.RO vă prezintă actele normative adoptate sau de
care Guvernul a luat act în ședința din 18 noiembrie 2020:

1. I. PROIECTE ÎN ANALIZĂ
2. 1. PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ cu privire la

rectificarea bugetului de stat pe anul 2020
3. 2. PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru

rectificarea bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2020
4. 3. PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru

aprobarea unor măsuri de sprijin decontate din fonduri europene,
pentru extinderea, reabilitarea sau modernizarea infrastructurii de
gaze medicale din secțiile de anestezie și terapie intensivă, în
contextul riscului de infecție cu coronavirusul SARS-CoV-2

5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind acordarea unor ajutoare de
urgență pentru sprijinirea familiilor victimelor incendiului produs
la Spitalul Județean de Urgență Piatra-Neamț, în data de 14
noiembrie 2020
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1. II. PROIECTE DE LEGI
2. 1. PROIECT DE LEGE privind unele măsuri în domeniul justiției

în contextul pandemiei de COVID-19

1. III. ORDONANȚE DE URGENȚĂ
2. 1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru completarea Legii nr.

95/2006 privind reforma în domeniul sănătății
3. 2. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și

completarea unor prevederi din Ordonanța de urgență a Guvernului
nr. 130/2020 privind unele măsuri pentru acordarea de sprijin
financiar din fonduri externe nerambursabile, aferente Programului
Operațional Competitivitate 2014-2020, în contextul crizei
provocate de COVID-19, precum şi alte măsuri în domeniul
fondurilor europene

4. 3. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind unele măsuri în
domeniul asistenței medicale pentru prevenirea și combaterea
efectelor pandemiei de COVID-19

5. 4. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru completarea
Ordonanței de urgență a Guvernului nr.147/2020 privind acordarea
unor zile libere pentru părinți în vederea supravegherii copiilor, în
situaţia limitării sau suspendării activităților didactice care
presupun prezenţa efectivă a copiilor în unităţile de învățământ şi
în unităţile de educație timpurie antepreşcolară, ca urmare a
răspândirii coronavirusului SARS-CoV-2

6. 5. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind unele măsuri de
reglementare a vânzării terenurilor agricole situate în extravilan

7. 6. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea Ordonanței
de Urgență a Guvernului nr. 60/2019 privind reglementarea unor
măsuri pentru stingerea unor obligații fiscale și bugetare, precum și
unele măsuri referitoare la obligațiile de plată aferente
împrumuturilor din venituri din privatizare și a împrumuturilor
contractate de statul roman de la instituții de credit și
subîmprumutate operatorilor economici

1. IV. HOTĂRÂRI
2. 1. HOTĂRÂRE privind repartizarea unor sume din transferuri din

bugetul de stat către bugete locale, prevăzute în bugetul
Ministerului Educației și Cercetării, pentru finanțarea în anul 2020
a unor cheltuieli de capital ale unităților de învățământ
preuniversitar de stat precum şi modificarea şi completarea unor
acte normative
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3. 2. HOTĂRÂRE privind scoaterea unui imobil din inventarul
centralizat al bunurilor care alcătuiesc domeniul public al statului,
cuprins în Anexa nr. 8 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006

4. 3. HOTĂRÂRE privind aprobarea Metodologiei de evaluare
instituțională în vederea autorizării, acreditării și evaluării
periodice a organizațiilor furnizoare de educație

5. 4. HOTĂRÂRE privind aprobarea standardelor de autorizare de
funcționare provizorie și a standardelor de acreditare și de evaluare
externă periodică în învățământul preuniversitar

6. 5. HOTĂRÂRE pentru completarea art.5 din Hotărârea
Guvernului nr.740/2017 privind acordarea de ajutor financiar
organizațiilor de producători și altor forme asociative pentru
comercializare din sectorul fructelor și legumelor

7. 6. HOTĂRÂRE privind modificarea și completarea Hotărârii
Guvernului nr. 332/2019 privind stabilirea componenței,
atribuțiilor și responsabilităților Comitetului de masiv și ale
Consiliului Național al Muntelui

8. 7. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Programului multianual
strategic privind cooperarea internațională pentru dezvoltare și
asistență umanitară în perioada 2020-2023

9. 8. HOTĂRÂRE privind declanșarea procedurilor de expropriere a
tuturor imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de
expropriere al lucrării de utilitate publică de interes național “Drum
expres Brăila - Galați”

10. 9. HOTĂRÂRE privind acordarea cetățeniei române domnului
„Samankou Maksim”

11. 10. HOTĂRÂRE privind aprobarea licenței de concesiune nr.
13968/2011 a activității miniere de exploatare a zăcământului de
gnais în perimetrul SIBIU – VALEA RECE, județul SIBIU
încheiată între Agenția Națională pentru Resurse Minerale şi
Societatea Comercială EUROFOR 2011 S.R.L.

12. 11. HOTĂRÂRE privind exercitarea, cu caracter temporar, în
condițiile legii, a funcției publice de subprefect al municipiului
București de către doamna Ghiță Florela-Antonela

13. 12. HOTĂRÂRE privind stabilirea numărului de bilete de
tratament balnear și de recuperare, a condițiilor și modului de
acordare, precum și a modului de distribuire sau de decontare a
acestora în sistemul pensiilor militare de stat
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1. V. MEMORANDUMURI
2. 1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea Planului de acțiune

pentru perioada 2020-2025, elaborat în vederea executării
hotărârii-pilot Rezmives și alții împotriva României, precum și a
hotărârilor pronunțate în grupul de cauze Bragadireanu împotriva
României

3. 2. MEMORANDUM cu tema: Prelungirea mandatului dlui.
Alexandru Florescu pentru ocuparea funcției de vicepreședinte al
Conducerii Executive a Băncii Internaționale de Investiții (BII)
pentru perioada 01/01/2021-31/12/2025 și transmiterea, în
consecință, a votului României către BII

4. 3. MEMORANDUM cu tema: Acord de principiu privind
contractarea unui împrumut de la Banca de Dezvoltare a
Consiliului Europei, în valoare de până la 216 mil. EUR, în
vederea susținerii proiectului privind reabilitarea patrimoniului
construit și modernizarea unor clădiri culturale din România

5. 4. MEMORANDUM cu tema: Încadrarea ajutorului de stat pentru
restructurarea Societății Complexul Energetic Oltenia SA, în sumă
de 1.326,7 milioane Euro, în politicile economico-bugetare și
financiare ale statului român, pentru perioada 2021-2025

6. 5. MEMORANDUM cu tema: Elaborarea unei scheme de ajutor
de stat privind susținerea sectorului cultural prin acordarea de
granturi pentru reluarea activității operatorilor culturali afectați de
pandemia COVID – 19

7. 6. MEMORANDUM cu tema: Modificarea Memorandumului cu
tema: Necesitatea redeschiderii apelului de proiecte “Consolidarea
capacității de gestionare a crizei sanitare COVID-19”, pentru
acțiuni de tip B - Crearea unor capabilități medicale mobile /
formațiuni medicale mobile de diagnostic și tratament utilizate în
combaterea răspândirii COVID-19/spitale modulare/containere de
logistică medicală, în cadrul POIM, aprobat în ședința Guvernului
din data de 28 octombrie 2020

1. VI. INFORMĂRI
2. 1. INFORMARE privind pregătirii și organizării alegerilor pentru

Senat și Camera Deputaților din anul 2020
3. 2. NOTĂ DE INFORMARE privind stadiul implementării

Programului Operațional Ajutorarea Persoanelor Dezavantajate
2014-2020 (POAD)
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4. 3. NOTĂ DE INFORMARE cu tema: Stadiul cererilor de
finanțare depuse de către unități sanitare publice din Municipiul
București în cadrul apelului de proiecte
POIM/819/9/1/Consolidarea capacității de gestionare a crizei
sanitare COVID-19

5. 4. NOTĂ DE INFORMARE cu tema: stadiul apelurilor de
proiecte dedicate desfăşurării în condiţiile de prevenție a
activităților didactice aferente anului şcolar/universitar 2020/2021
în contextul riscului de infecţie cu coronavirus SARSCoV- 2, în
cadrul Programului Operațional Competivitate 2014-2020 și al
Programului Operațional Infrastructură Mare 2014-2020

NOTĂ DE INFORMARE cu tema: Actualizarea planului anual 2020 de
cooperare internațională pentru dezvoltare și asistență umanitară

(Sursa: stiripesurse.ro)

• Ionel Dancă: A fost aprobată OUG privind desfăşurarea de către
studenţii la Medicină a activităţii de voluntariat în spitale COVID

Guvernul a aprobat în forma finală proiectul de ordonanţă de urgenţă
privind desfăşurarea activităţilor de voluntariat de către studenţii din anii
terminali ai facultăţilor de medicină în unităţi sanitare implicate în efortul
de limitare a răspândirii infecţiilor cu coronavirus, a declarat miercuri
seară şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, citat de Agerpres.

ACTUALIZARE "Pentru a întări eforturile de combatere a răspândirii
COVID-19 şi pentru a ajuta personalul aflat de mai bine nouă luni în
prima linie în lupta aceasta cu COVID-19, a fost adoptată în forma finală
ordonanţa de urgenţă care permite desfăşurarea activităţilor de voluntariat
de către studenţii din anii terminali ai facultăţilor de medicină, respectiv
anii 4, 5 şi 6, precum şi anii 3 şi 4 de asistenţă medicală în unităţi sanitare
implicate în efortul de limitare a răspândirii infecţiilor cu coronavirus", a
anunţat Ionel Dancă, la Palatul Victoria.

Ionel Dancă a explicat că, sub coordonarea Departamentului pentru
Situaţii de Urgenţă, universităţile de profil centralizează solicitările
studenţilor care doresc să desfăşoare activităţi de voluntariat în perioada
următoare.

https://www.agerpres.ro/sanatate/2020/11/18/danca-a-fost-aprobata-oug-privind-desfasurarea-de-catre-studentii-la-medicina-a-activitatii-de-voluntariat-in-spitale-covid--612411
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"Acestea sunt transmise către Departamentul pentru Situaţii de Urgenţă,
care face redistribuirea acestor solicitări către unităţile sanitare care au
cea mai mare nevoie. Această activitate de voluntariat este premiată cu
2.500 de lei pe lună pentru cei care se înscriu în acest program", a
precizat Dancă.

ACTUALIZARE Secretarul de stat în MAI Raed Arafat a declarat
miercuri că proiectul de ordonanţă de urgenţă referitor la implicarea
studenţilor de la facultăţile de medicină în tratarea bolnavilor de COVID
este pregătită pentru adoptare, relatează Agerpres.

"Ordonanţa este gata pentru adoptare astăzi. Noi, de altfel, în colaborare
cu universităţile, am început să creăm listele, deci au început
universităţile să creeze listele. În secunda în care este publicată, o să
începem să preluăm studenţii care s-au înscris şi să îi repartizăm. (...) Nu
am aşteptat adoptarea, ştiind că a fost în primă lectură şi am început deja
să ne mobilizăm. Când se publică, sperăm mâine, deja începem să o
implementăm", a afirmat Raed Arafat în şedinţa de guvern, întrebat de
premier despre proiectul de OUG privind implicarea studenţilor de la
facultăţile de medicină din anii terminali în activitatea de tratare a
pacienţilor COVID.

Şeful DSU a confirmat că proiectul de act normativ are toate avizele
obţinute, inclusiv de la "CES şi de la Consiliul Legislativ".

În completare, prim-ministrul i-a transmis că va trebui să existe o
comunicare bine gândită cu studenţii care se vor implica în acest
program.

"Chiar apreciez în mod deosebit această iniţiativă şi, într-un fel, studenţii
pot să dea şi ei un exemplu pentru toţi. Oricine poate să facă ceva bun în
această bătălie trebuie să intre alături de noi în această bătălie. (...) Să
gândiţi foarte bine comunicarea, interacţiunea, modul de implicare a lor,
activităţile efective în care se pot implica, astfel încât să avem o implicare
a lor cât mai serioasă şi în acelaşi timp să simtă susţinerea şi aprecierea
noastră pentru efortul pe care îl fac", a afirmat Orban.

(Sursa: Agerpres)

https://www.agerpres.ro/politica/2020/11/18/video-arafat-ordonanta-privind-implicarea-studentilor-de-la-medicina-in-tratarea-bolnavilor-de-covid-pregatita-pentru-adoptare--612369
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• Coșul minim pentru un trai decent, actualizat pentru anul 2020.
Cea mai mare creștere a cheltuielilor a fost la capitolul locuință

Valoarea coșului minim de consum pentru un trai decent pentru o familie
de doi adulți și doi copii pentru luna Septembrie 2020 este de 7.278 lei pe
lună, în creștere cu +4,7% față de anul trecut, arată datele publicate de
Friedrich-Ebert Stiftung. În septembrie 2019, valoarea coșului minim de
consum pentru un trai decent pentru același tip de gospodărie era de
6.954 lei pe lună, iar în septembrie 2018 -de 6.762 lei.

În septembrie 2019 creșterea valorii coșului minim de consum pentru un
trai decent față de anul anterior, 2018, a fost de +2,8%, cu 1,9 puncte
procentuale mai puțin decât anul acesta.

Cea mai mare creștere în structura de cheltuieli a coșului a fost
înregistrată la capitolul locuință. Cheltuielile pentru locuință au crescut cu
+8.8% în septembrie 2020 față de septembrie 2019. Prin comparație, în
2019 creșterea cheltuielilor legate de locuință era de doar +2,3% față de
septembrie 2018.

De asemenea, creșteri mai mari decât anul precedent s-au înregistrat la
capitolul cheltuieli pentru alimentație–cu +5,5% mai mult în septembrie
2020 față de septembrie 2019 (comparativ cu+3,8% în septembrie 2019
față de septembrie 2018). Valoarea coșului pentru o familie de doi adulți
și un copil este de 6.194 lei pe lună, pentru o familie de doi adulți fără
copii este de 4.597 lei pe lună, iar pentru o persoană adultă singură este
de 2.818 lei pe lună.
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Reamintim că din luna august a anului curent este în vigoare Legea
174/2020 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a
Guvernului nr. 217/2000 privind aprobarea coșului minim de consum
lunar. Conform acestei legi, coșul minim de consum pentru un trai decent
constituie elementul principal de fundamentare a salariului de bază minim
brut pe țară garantat în plată și a politicii salariale.

Recalcularea valorii coșului s-a realizat în baza indicilor de prețuri
comunicați de Institutul Național de Statistică pentru luna septembrie
2020 raportat la luna septembrie 2019.

(Sursa: hotnews.ro)

• Definiţiile de caz pentru coronavirus, actualizate. Recomandare de
testare a 14 categorii de persoane

Institutul Național de Sănătate Publică (ONSP) a actualizat, miercuri,
definiţiile de caz pentru coronavirus, iar potrivit noilor reguli, sunt 14
categorii de persoane care trebuie testate obligatoriu, unele dintre ele
chiar la două săptămâni.

INSP consideră caz suspect orice persoană cu debut brusc de febră și tuse
sau orice persoană cu debut brusc al oricăror trei sau mai multe semne și
simptome: febră, tuse, astenie, cefalee, mialgii, dureri în gât, coriză,
dispnee, anorexie / grețuri / vărsături, diaree, status mental alterat, debut
recent de anosmie (pierderea mirosului) sau ageuzie (pierderea gustului)
in absența unei cauze identificate sau orice persoana cu pneumonie,
bronhopneumonie +/- pleurezie sau orice persoana cu infecție respiratorie
acută severă (SARI) (febră sau istoric de febră și tuse și dificultate în
respirație (scurtarea respirației) și care necesită spitalizare peste noapte),
potrivit Mediafax.

Pentru copiii cu vârsta până la 16 ani care au manifestări
gastro-intestinale, precum vărsături, diaree, neasociate cu alimentația, se
poate suspecta infecția cu SARS-CoV-2, potrivit INSP.

Caz probabil, potrivit normelor actualizate, este un pacient care întrunește
criteriile clinice de caz suspect și este contact al unui caz confirmat sau
are legătură epidemiologică cu un focar cu cel puțin un caz confirmat.
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În conformitate cu Recomandările de prioritizare a testării pentru
COVID-19, toți contacții direcți simptomatici ai cazurilor confirmate
trebuie testați, spun reprezentanții INSP.

Caz confirmat potrivit INSP este o persoană cu confirmare în laborator
prin RT-PCR a infecției cu SARS-CoV-2, indiferent de semnele şi
simptomele clinice.

Persoană contact direct este definit de INSP ca „persoana care locuiește
în aceeași gospodărie cu un pacient cu COVID-19; persoana care a avut
contact fizic direct cu un caz de COVID-19 (ex. strângere de mână fără
igiena ulterioară a mâinilor); persoană care a avut contact direct
neprotejat cu secreții infecțioase ale unui caz de COVID-19 (ex. în timpul
tusei, atingerea unor batiste cu mâna neprotejată de mănușă); persoana
care a avut contact faţă în faţă cu un caz de COVID-19 la o distanţă mai
mică de 2 metri şi cu o durată de minimum 15 minute; persoana care s-a
aflat în aceeași încăpere (ex. sala de clasă, sală de ședințe, sală de
așteptare din spital) cu un caz de COVID-19, timp de minimum 15
minute şi la o distanţă mai mică de 2 mmetri; persoana din rândul
personalului medico-sanitar sau altă persoană care acordă îngrijire directă
unui pacient cu COVID-19 sau o persoană din rândul personalului de
laborator care manipulează probe recoltate de la un pacient cu COVID-19,
fără portul corect al echipamentului de protecție”.

INSP atrage atenția că orice persoană care a purtat masca / echipamentul
de protecție corespunzător și a respectat distanțarea fizică nu este
considerată contact direct.

Cele 14 categorii de persoane pentru care INSP recomandă testarea sunt:

1. Persoane simptomatice, inclusiv personal medico-sanitar si auxiliar,
conform definiţiei de caz;

2. Persoane cu rezultat pozitiv la testul pentru antigenul SARS-CoV-2;

3. Contacți direcți simptomatici ai cazurilor confirmate;

4. Pacienţi cu maximum 48 de ore înainte de procedura de transplant
(asimptomatici) şi donatorii de organe, ţesuturi şi celule stem
hematopoietice înainte de donare; pacienți cu transplant de organe,
ţesuturi şi celule stem hematopoietice aflați în tratament imunosupresor,
înaintea fiecărei internări din perioada de monitorizare post-transplant – 2
teste la 24 de ore interval;
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5. Echipele medicale de prelevare a organelor pentru transplant care se
deplaseaza de la centrul de transplant in centrele de prelevare – la fiecare
2 saptamani;

6. Pacienţi asimptomatici cu imunosupresie în contextul bolii sau indusă
medicamentos, cu maximum 48 de ore inainte de internarea în spital. În
acest context, termenul de imunosupresie se referă la: chemoterapia
citotoxică, agenți biologici cu acțiune prelungită, imunoterapie celulară și
doze mari de glucocorticoizi, conform ghidului Societății Americane de
Boli Infecțioase;

7. Pacienți oncologici asimptomatici aflați în curs de chimioterapie și/sau
radioterapie, pacienți oncologici asimptomatici aflați în curs de
chimioterapie – cu maximum 48 de ore inainte de fiecare cura, respectiv
de fiecare prezentare la spital pentru monitorizare; pacienți oncologici
asimptomatici aflați în curs de radioterapie – înainte de prima ședință și
apoi la 14 zile, până la terminarea curei;

8. Pacienți oncologici asimptomatici înainte de intervenții operatorii sau
manevre invazive, cu maxim 48 de ore înaintea intervenției/manoperei.

În cazul pacienților copii cu probleme oncologice sau care au nevoie de
intervenție chirurgicală, care se internează cu însoțitor, se testează și
însoțitorul.

9. Pacienti hemodializaţi asimptomatici - de două ori pe lună. Pacienți
hemodializați asimptomatici contacţi cu caz confirmat, două testări la 6-7
zile interval între ele;

10. Pacienți hemodializaţi simptomatici;

11. Persoane instituționalizate asimptomatice – de două ori pe lună;

12. Personalul de îngrijire din centre rezidențiale – săptămânal;

13. Gravidele asimptomatice care se află în carantină / izolare la
domiciliu sau au fost contact direct cu un caz confirmat – în ziua 14, dacă
nu au devenit simptomatice;

14. Personal medico-sanitar si auxiliar asimptomatic contact direct cu caz
confirmat, în a 6-7 zi de la ultimul contact posibil infectant.
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Unitățile medicale pot stabili protocoale de testare pentru personalul
medical şi/sau pacienți prin tehnici de RT-PCR, suplimentar faţă de
aceste recomandări, care pot fi realizate cu resurse proprii, în
laboratoarele pe care le dețin sau în alte laboratoare.

Ministerele cu rețea sanitară proprie pot stabili protocoale de testare
pentru personalul propriu, în funcție de specificul activității.

(Sursa: hotnews.ro)

• Dezbatere publică despre cheltuirea banilor publici în timpul
pandemiei şi planificarea bugetului local pentru 2020

Specialişti şi reprezentanţi ai autorităţilor locale se reunesc joi la o
dezbatere publică despre cheltuirea banilor publici în timpul pandemiei
şi planificarea bugetului local pentru anul 2021.

Potrivit organizatorilor, la eveniment vor participa consilieri locali şi
reprezentanţi ai primăriilor din mai multe municipii, care vor vorbi
despre modul în care s-au cheltuit fondurile publice în ultimele luni
(pentru investiţii legate de COVID-19, dar şi pentru alte domenii) la
nivel local şi vor prezenta bune practici în elaborarea bugetelor pentru
anul viitor.

Printre participanţi se numără: Mihai Busuioc, preşedintele Curţii de
Conturi; Cătălin Deaconescu, consilier general, Bucureşti; Ana-Maria
Ciceală, consilier general, Bucureşti; Cristian Ghingheş, viceprimar al
Bacăului; Ruben Lăţcău, consilier local, Timişoara; Valeria Tudora,
expert achiziţii publice.

(Sursa: Agerpres)

• ALERTĂ Florin Cîțu îi cere procurorului general să DESCHIDĂ
ANCHETĂ pe baza declarațiilor făcute de PSD

Ministrul Finanţelor Florin Cîţu a cerut miercuri procurorului general
anchetarea tuturor declaraţiilor făcute de către conducerea PSD de la
începutul declarării stării de urgenţă, considerând că au instigat la
nesupunere şi la subminarea autorităţii statului şi au adus costuri imense
pentru economie, conform News.ro.
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”Solicit procurorului general anchetarea tuturor declaraţiilor făcute de
către conducerea PSD de la începutul declarării stării de urgenţă şi până
astăzi. Aceste declaraţii au instigat la nesupunere şi la subminarea
autorităţii statului şi au adus costuri imense pentru economie!, a declarat
Cîţu.

Ministrul s-a referit la declaraţiile făcute de conducerea PSD privind banii
alocaţi pentru Sănătate.

”În 2020 banii alocaţi pentru Sănăate reprezintă 33 la sută din PIB, este
cea mai mare sumă alocată acestui capitol din 2014 până astăzi”, a mai
afirmat Cîţu.

El a precizat că scopul rectificării bugetare este ca sănătatea, asistenţa
socială, educaţia să aibă banii necesari pentru finalul acestui an

”Rectificarea bugetară o facem pentru a ne asigura că sănătatea, asistenţa
socială, educaţia au banii necesari pentru finalul acestui an. Rectificarea
are şi rolul de a asigura finanţarea pentru continuarea investiţiilor, care în
acest an sunt estimate la 55 de miliarde de lei, cea mai mare sumă
investită de la bugetul de stat în ultimii 10 ani. După 10 ani investiţiile
sunt la 35,4 miliarde de lei, mai mult decât s-a investit în tota anul 2016,
2017 sau chiar 2018”, a susţinut ministrul Finanţelor, precizând că pentru
rectificarea bugetară a fost luată luat în calcul o scădere a economiei de
4,2 puncte procentuale.

(Sursa: news.ro)

• Complexul Energetic Oltenia va primi de la Guvern 1,3 miliarde de
euro. Banii vor fi alocati esalonat

Guvernul a aprobat, miercuri seara, memorandumul prin care va acorda,
in urmatorii ani, un ajutor de peste 1,3 miliarde de euro Complexului
Energetic Oltenia in vederea restructurarii.

"Am aprobat astazi in sedinta de guvern Memorandumul pentru
Compania Energetica Oltenia, memorandum prin care Guvernul se
angajeaza ca in perioada 2021-2025 va pune la dispozitie prin bugetul de
stat schema de ajutor de stat pentru restructurarea companiei, in valoare
de 1.326.000.000 de euro", a anuntat miercuri seara, la finalul sedintei de
Guvern, ministrul Economiei, Virgil Popescu.
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Acesta a precizat ca CE Oltenia a intocmit planul de restructurare, acesta
a fost pre-notificat Comisiei Europene, iar memorandumul reprezinta
angajamentul Guvernului.

Ministrul Economiei a precizat ca aprobarea acestei scheme de ajutor de
stat reprezinta "un mesaj foarte clar pentru salariatii companiei Energetice
Oltenia ca nu ii lasam la greu si acum pot sa fie siguri ca un guvern
normal va pune in aplicare acest ajutor de stat".

Cele mai dorite beneficii extrasalariale la cele mai bune costuri pentru
compania ta: card de masa Up Dejun cu 0 costuri de emitere + abonament
medical Regina Maria la cel mai bun pret de pe piata: de la 3
euro/luna/angajat. Obtine oferta AICI!

"Se deschide practic calea aprobarii de catre Comisie a notificarii pe care
am facut-o, garantand Comisiei Europene ca prin bugetul de stat,
Ministerul de Finante, Ministerul Economiei, Guvernul in ansamblul sau
in perioada 2021-2025 va asigura prin buget necesarul pentru ajutorul de
restructurare" a adaugat Popescu.

Comisia Europeana a invitat Complexul Energetic Oltenia sa declanseze
procedura de notificare, etapa finala a procesului de aprobare a Planului
de restructurare si decarbonare, document transmis la Bruxelles pe 31
august 2020.

Reprezentantii CE Oltenia spun ca au dialogat constant, in cele peste
doua luni scurse de la transmiterea planului, cu reprezentantii Comisiei
Europene pentru a clarifica unele prevederi ale documentului, cum ar fi
cele legate de veniturile companiei sau cele referitoare la contractele de
finantare bancara.

"Am aratat partenerilor de dialog de la Bruxelles ca sursa noastra
principala de venituri este vanzarea de energie electrica si am oferit
explicatii despre strategia de vanzare. Comisia a mai vrut sa stie de ce
contractele CEO sunt anuale si nu multinanuale si le-am explicat ca acest
lucru nu a fost posibil din cauza legislatiei din Romania. Aceasta
legislatie specifica domeniului este in curs de modificare si se va incheia
la inceputul anului viitor. Sigur, acestea sunt intrebari firesti, mai ales ca
este un Plan complex care se intinde pe 5 ani si care presupune un efort
financiar de 3,5 miliarde de euro. Dialogul cu Comisia Europeana va
continua si in perioada de notificare, iar eu si echipa mea suntem pregatiti
sa raspundem si sa clarificam orice intrebare venita de la Bruxelles", a
declarat Daniel Burlan, presedintele directoratului CE Oltenia.
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Complexul Energetic Oltenia este al doilea jucator de pe piata locala a
energiei electrice, cu o cota de piata de 22%. Importanta companiei este
confirmata in Strategia Energetica a Romaniei pentru 2020 - 2030, cu
perspectiva anului 2050, document aflat in proces de avizare la Guvern si
care evidentiaza necesitatea implementarii Planului de dezvoltare si
decarbonare a CE Oltenia.

(Sursa:ziare.com)

• Nicușor Dan despre situația financiară a Primăriei
Capitalei: Datoriile curente sunt de 3 miliarde lei / Vrem să
recunoaştem toate datoriile, chiar și datoria de bază de 900 milioane lei
a RADET la ELCEN

Datoriile curente ale Primăriei Capitalei și ale instituțiilor din subordine
sunt de circa 3 miliarde lei, existând popriri de 80 milioane lei pe
conturile municipalității, a declarat Nicușor Dan, primarul general al
Capitalei, miercuri, într-o conferință de presă. Acesta a declarat că vrea să
recunoască toate datoriile Primăriei, subordonatelor și companiilor
municipale, să le adune într-un singur coș, la primărie, ca municipalitatea
să-și recapete credibilitatea pe piața financiară. Nicușor Dan a declarat că
dacă este posibil va recunoaște inclusiv datoria de bază, de 900 milioane
lei, fără penalități, pe care o avea RADET la ELCEN și unde există un
litigiu pe rol între municipalitate și ELCEN.

"În ceea ce priveşte partea financiară, am găsit la momentul în care am
venit în Primărie în conturi 4 milioane de lei. 80 de milioane popriri pe
conturi şi nu a fost evident, în jur de 10 noiembrie, să plătim salariile, dar
le-am plătit pentru Primărie şi administraţiile din subordine. Datoriile
curente ale primăriei şi ale instituţiilor din subordine sunt de 3 miliarde de
lei, şi de aici vin două probleme. Una: e o uriaşă energie consumată de
toată lumea, să vedem ce putem să plătim mai întâi, ca să nu rămânem
fără bani. A doua problemă, care e şi mai importantă: că nu există
încredere din partea sistemului financiar pentru Primăria Capitalei, pentru
a cofinanţa marile lucrări de investiţii pe care vrem să le începem de la
anul", a declarat Nicuşor Dan.

Acesta a declarat că strategia sa este ca municipalitatea să recunoască
toate datoriile și să facă un buget realist pe 2021.
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"Soluţia de principiu pe care am agreat-o cu ministrul Finanţelor este să
facem curăţenie în finanţele Municipalităţii, adică să avem un buget
realist începând cu 2021, să recunoaştem toate datoriile, inclusiv cele ale
companiilor din subordine, în special ale Termoenergetica şi ale STB, şi
să ieşim cu situaţia financiară curată şi cu aceste datorii recunoscute,
pentru a fi - împreună cu Ministerul Finanţelor - refinanţate de către
sistemul financiar (...) Este o discutie de principiu, datoriile pe care le au
diverse institutii din subordinea PMB sa ajunga in acelasi loc. De
exemplu, Primăria Capitalei are datorii de 700 milioane lei la STB, iar
STB datorează aproape toți acești bani ANAF. Datoria trebuie sa ajunga
la municipalitate, nu la STB care este un intermediar.", a menţionat
Nicuşor Dan.

Nicușor Dan a declarat că este dispus să recunoască inclusiv datoria de
bază a fostului RADET către ELCEN, 900 milioane din cele 3,8 miliarde
lei.
”Mi-aș dori, dar nu am avut această discuție. După cum știți acum câtiva
ani, creditorii ELCEN-ului si-au manifestat dorinta ca datoria istorica fără
penalități, undeva la 900 milioane lei, sa fie recunoscută și reeșalonata.
Daca există această disponibilitate, îmi doresc ca și această sumă să intre
în coșul cu care vom ieși pe piață să ne împrumutăm. Dacă nu facem asta,
când ieșim să ne împrumutăm, băncile vor vedea un litigiu în care apare
un risc de plată de 4 miliarde”, a spus Nicușor Dan.

Reamintim că la finalul anului trecut, ELCEN, furnizorul de apă caldă și
căldură din București, a cerut în instanță atragerea răspunderii
patrimoniale a Primăriei București pentru recuperarea datoriei de 3,8
miliarde lei a RADET, distribuitorul de agent termic. Reamintim că
RADET a intrat în faliment, iar afacerea a fost transferată către compania
municipală Termoenergetica, iar ELCEN practic nu își mai poate
recupera suma în cauză.

(Sursa: hotnews.ro)

• Mai multe ONG-uri au anulat în instanță Planul Integrat pentru
Calitatea Aerului făcut de administrația Firea: Am oferit noii
administrații libertatea să facă treaba așa cum spune legea

Tribunalul Municipiului București a anulat Planul Integrat pentru
Calitatea Aerului, aprobat în 2018 de administrația Firea. Anularea
actului a fost cerută de mai multe ONG-uri și cetățeni.
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Aceștia au reclamat că Planul nu respectă normele naționale privind
poluarea aerului și că a fost adoptat abuziv, fără consultarea cetățenilor.
Tribunalul a respins și apărarea Primăriei care a constat în negarea
calității procesuale a ONG-urilor și a cetățenilor, creând un precedent
prin care oamenii sunt încurajați să își apere dreptul la un mediu sănătos.
Decizia poate fi atacată cu recurs de Primăria Capitalei.

Reclamanții au fost #2Celsius, avocatul Marius Petroiu, Oana Neneciu,
Marian Ivan, Ecopolis, OPTAR, ActiveWatch și CeRe, cu sprijinul
ClientEarth.

”Tribunalul Municipiului București a anulat Planul Integrat pentru
Calitatea Aerului PICA elaborat de Primăria Capitalei. Hotărârea
judecătorească a fost pronunțată în urma unui proces inițiat de câteva
organizații neguvernamentale și locuitori ai Bucureștiului. Aceștia au
reclamat că Planul nu respectă normele naționale privind poluarea aerului
și că a fost adoptat abuziv, fără consultarea cetățenilor. Tribunalul a
respins și apărarea Primăriei care a constat în negarea calității procesuale
a ONG-urilor și a cetățenilor, creând un precedent și prin care cetățenii
sunt încurajați să își apere dreptul la un mediu sănătos. Primăria
Municipiului Bucureşti are undă verde pentru elaborarea unui Plan
Integrat pentru Calitatea Aerului eficient și bazat pe date reale!”, se
precizează pe aerlive.ro.

”Teoretic, am oferit noii administrații libertatea să facă treaba așa cum
spune legea: studiu calitate aer, ca să vadă de unde vine poluarea, plan
calitate aer, ca să propună măsuri de reducere a poluării. Dar există și
varianta în care procesul va continua și vom continua să respirăm acest
aer poluat”, a postat Marian Ivan, reprezentantul Asociației OPTAR, pe
pagina de Facebook.

Scopul Planului Integrat pentru Calitatea Aerului era să reducă poluarea
din București, dar la începutul anului, când a fost intentat procesul,
Asociația Ecopolis acuza că documentul este unul superficial, iar
măsurile de acolo nu sunt cuantificabile.

”O analiză profundă, efectuată de Ecopolis, a arătat că aproape toate
măsurile propuse în PICA nu respectă cerințele legale de a fi
cuantificabile și eficiente în soluționarea problemelor specifice.
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Ele sunt atât de evazive încât este imposibil de a le fi evaluat impactul.
Consecutiv, conținutul Planului nu își atinge obiectivul, iar Primăria
trebuie să îmbunătățească PICA pentru a îndeplini cerințele legale
prevăzute în Legea nr. 104/2011 privind calitatea aerului înconjurător –
care transpune Directiva 2008/50/CE a Parlamentului European și a
Consiliului privind calitatea aerului înconjurător și un aer mai curat
pentru Europa. Anexele Directivei stabilesc nivelurile maxime ale
anumitor poluanți. Limitele pentru PM10 și NO2 au intrat în vigoare în
2005 și 2010, respectiv, dar au fost apoi depășite în mod constant în
România. În ciuda acestui fapt, Guvernul Român și autoritățile locale nu
au reușit să adopte măsuri adecvate pentru protejarea sănătății cetățenilor.
Depășirile se înregistrează la particule (PM10 și PM2,5) și dioxid de azot
(NO2), ambele fiind dăunătoare sănătății umane. În acest sens, Comisia
Europeană a pornit o acțiune de infringement împotriva României”, se
arată în comunicatul de presă emis la vremea respectivă.

(Sursa: hotnews.ro)

• Ministrul Mediului, Mircea Fechet: Am declarat razboi arderii
deseurilor

Ministrul Mediului, Apelor si Padurilor, Mircea Fechet, a declarat,
miercuri seara, ca a "declarat razboi" arderii deseurilor care
genereaza poluare si pun in pericol sanatatea populatiei.

"In legatura cu depozitele ilegale de deseuri, am declarat razboi arderilor,
fie ca vorbim de Sintesti, fie ca vorbim de Contesti si mai sunt astfel de
focare in vecinatatea imediata a Bucurestiului. Din nefericire, ne aflam in
situatia in care anumiti cetateni, sub ochii autoritatilor, sub ochii
primarilor arunca pur si simplu pe domeniul public sau in curtile proprii
astfel de deseuri pe care ulterior le incendiaza. Iar atunci cand vorbim
despre deseuri periculoase care sunt incendiate, deja exista riscul unor
evenimente de poluare care sa puna in pericol sanatatea populatiei. Este
un fenomen cu care ne confruntam zilnic", a spus ministrul Mediului la
Realitatea Plus.

Mircea Fechet a mai afirmat ca astfel de probleme sunt si la Calarasi, si la
Giurgiu, si la Dambovita si la Dolj, unde sunt mari probleme cu
incinerarea ilegala a deseurilor.
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"Dincolo de numere de telefon la care sa sesizeze cetatenii, primim sute
de fotografii, sute de filme, cetatenii folosesc paginile de facebook ale
comisariatelor Garzii de Mediu, pagina ministerului. (...) Vreau sa spun
ca nu numai in Bucuresti avem aceasta problema. Astfel de probleme
avem si la Calarasi, si la Giurgiu, si la Dambovita, avem la Dolj mari
probleme cu incinerarea ilegala a deseurilor", a declarat Fechet.

(Sursa:ziare.com)

• Ciolacu sustine ca sistemul sanitar trebuie sa aiba 9,5% din PIB si
cere pact national pe sanatate, asumat de toate fortele politice

Presedintele PSD, Marcel Ciolacu, afirma ca isi doreste ca "pactul pentru
sanatate" sa respecte unele reguli clare, intre care alocarea pentru sistemul
sanitar a aproximativ 9,5 la suta din Produsul Intern Brut, cat este media
alocata sistemelor similare in statele europene.

Marcel Ciolacu sustine ca acest "pact pentru sanatate" pe care PSD il
propune prevede, printre altele, depolitizarea sistemului de sanatate, prin
angajarea de manageri exclusiv prin concurs, debirocratizarea sistemului,
un "parteneriat loial" intre autoritatile locale si cele centrale, despre care
sustine ca in prezent nu exista.

"In momentul acesta fondurile de la Guvern sunt dirijate numai catre
administratiile PNL. (...) La ultima imparteala de bani domnul Orban nu a
dat niciun leu unui primar resedinta de judet al PSD. Ati mai auzit de asa
ceva in ultimi 30 de ani? Eu nu am mai auzit", a declarat Marcel Ciolacu,
miercuri seara, la Romania TV.

Liderul PSD a sustinut ca trebuie alocata media europeana din Produsul
Intern Brut, de 9,5%, sistemului sanitar, acest lucru urmand a se traduce
deopotriva in investitii in sistemul sanitar, dar si in majorari de salarii.

"Dupa ultima pandemie, Romania trebuie sa aloce acesti bani. (...) Nu vi
se pare normal macar sa ai consum, daca n-ai investitii?", a adaugat
Marcel Ciolacu.

"Numai un pact national pe sanatate, asumat de toate fortele politice,
indiferent cine vine la putere sa nu incalce acest pact, numai un astfel de
semnal trebuie dat cetatenilor ca sanatatea lor este prioritatea zero din
acest moment.
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Altfel nu putem depasi acest impas in care ne aflam, sub nicio forma nu il
vom depasi cu injuraturi si cu acuze reciproce", a afirmat Ciolacu.

Acesta a precizat ca a transmis scrisori tuturor partidelor pe acest subiect
si ca a primit un raspuns de la liderul minoritatilor nationale din
Parlament.

Anterior, Marcel Ciolacu a anuntat ca a transmis, miercuri, sefului
statului si celorlalti lideri ai partidelor parlamentare solicitarea de a
adopta urgent un Pact pentru Sanatate. Liderul PSD a precizat ca este
nevoie de o actiune unitara pentru viata si siguranta romanilor si
indeamna ceilalti presedinti ai formatiunilor parlamentare sa renunte
la conflict si vrajba.

(Sursa:ziare.com)

• Bogdan Aurescu: Votul la parlamentare în străinătate se va
desfăşura pe 5 şi 6 decembrie. Este posibil ca în anumite situații,
secțiile de votare din străinătate să nu se înființeze

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a declarat miercuri seara
că numărul secţiilor de votare în străinătate la alegerile parlamentare din
acest an a crescut cu 331 faţă de scrutinul parlamentar din 2016, respectiv
de la 417 la 748 de secţii de votare. Aurescu a mai spus că votul la
parlamentare se va desfăşura în străinătate pe parcursul a 2 zile, în 5 şi 6
decembrie, iar în anumite zone este posiibl să nu fie organizate secții de
vot.

"Ministerul Afacerilor Externe a transmis către Autoritatea Electorală
Permanentă, la 16 noiembrie, propuneri pentru organizarea a 748 de secţii
de votare în străinătate. Astăzi, AEP a emis hotărârea de aprobare a
acestei propuneri. Este foarte important de subliniat că alegerile au loc în
două zile, sâmbătă şi duminică, 5 şi 6 decembrie, este pentru prima oară
când alegerile parlamentare în străinătate se derulează pe parcursul a două
zile.

(...) Vreau să subliniez că propunerea de organizare a celor 748 de secţii
de votare în străinătate este rezultatul consultării de către misiunile
diplomatice şi consulare a reprezentanţilor comunităţilor de cetăţeni
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români în afara ţării, iar în ce priveşte numărul de secţii vreau să remarc
faptul că, faţă de alegerile parlamentare anterioare, din 2016, când au fost
organizate 417 secţii, anul acesta am propus organizarea a 331 de secţii în
plus", a declarat Bogdan Aurescu, miercuri, la începutul şedinţei de
Guvern.

Ministrul de Externe a precizat că în Spania vor fi organizate 140 de
secții, în Italia 137, în Germania 61, iar în Franța 48 de secții de votare.
Este posibil ca în anumite situații secțiile de votare să nu se înființeze din
cauza condițiilor pandemice, a atras atenția Aurescu.

"Nu vor fi organizate secții Malta, Nigeria, Venezuela și Coreea de Nord.
Este posibil ca în anumite situații secțiile de votare să nu se înființeze din
cauza condițiilor pandemice, așa cum e posibil să existe restricții în
privința circulației și a întrunirile publice”, a afirmat ministrul de Externe,
potrivit Mediafax.

(Sursa: Mediafax)

• Parlamentare2020/ PNL lansează programul de guvernare
'Dezvoltăm România'

Partidul Naţional Liberal prezintă, joi, programul de guvernare
"Dezvoltăm România", care conţine viziunea liberală şi obiectivele
prioritare pentru următorii patru ani.

Potrivit PNL, evenimentul de prezentare a programului PNL se va
desfăşura într-un format mixt, la care vor lua parte, prin intermediul
platformelor online, peste 400 de invitaţi, reprezentanţi ai mediului de
afaceri, ai corpului diplomatic, formatori de opinie şi membri ai PNL.

Preşedintele PNL, premierul Ludovic Orban, şi membrii Cabinetului se
vor afla la un hotel din Capitală, de unde se vor adresa invitaţilor
conectaţi online.

Iniţial, acest eveniment fusese programat să se desfăşoare luni, însă el a
fost amânat în contextul incendiului de la secţia ATI a Spitalului din
Piatra Neamţ, soldat cu 10 morţi.
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"Aş vrea să anunţ că am luat decizia să amânăm evenimentul nostru de
luni. De asemenea, am transmis către toţi colegii noştri să se oprească 2
zile din campania electorală, din respect pentru cei care şi-au pierdut viaţa,
pentru familiile lor şi pentru cei care au avut de suferit", preciza,
duminica trecută, premierul Ludovic Orban.

(Sursa: Agerpres)

• Iohannis, nevoit să promulge Legea Trianon după ce Parlamentul
i-a respins cererea de reexaminare, iar CCR a decis că este
constituțională

Klaus Iohannis, a semnat miercuri decretul privind promulgarea Legii
pentru declararea zilei de 4 iunie Ziua Tratatului de la Trianon,
informează Administrația Prezidențială, șeful statului fiind nevoit s-o
promulge deși a contestat-o la Curtea Constituțională și a retrimis-o
Parlamentului pentru reexaminare.

Camera Deputaților a respins, pe 3 noiembrie, cererea de reexaminare a
proiectului de lege care instituie data de 4 iunie drept Ziua Tratatului de
la Trianon. Astfel, deputații au menținut varianta inițială a inițiativei
legislative. PNL, USR și UDMR s-au opus în plen, însă PSD și PMP au
reușit să treacă proiectul de lege.

Cererea de reexaminare fusese trimisă Legislativului pe 15 septembrie,
șeful statului spunând că ”reacțiile produse la nivelul societății civile,
precum și amploarea acestora au pus în evidență faptul că această lege, în
forma adoptată de Parlament, nu a reprezentat rezultatul unui proces
autentic și consistent de consultare și dezbatere publică”.

Camera Deputaţilor a decis, în 13 mai, ca data de 4 iunie să fie declarată
Ziua Tratatului de la Trianon. Proiectul de lege în acest sens a fost
adoptat de deputaţi cu 235 voturi ''pentru'', 21 ''împotrivă'' şi 25 abţineri.

Iniţiativa legislativă prevede posibilitatea organizării, la nivel naţional şi
local, de manifestări cultural-educative şi ştiinţifice consacrate
conştientizării semnificaţiei şi importanţei Tratatului de la Trianon.

UDMR a criticat acest proiect pe care îl consideră ''inutil'', liderul
formaţiunii, Kelemen Hunor, menţionând că proiectul nu poate schimba
nimic.
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Legea stabilește ca în 4 iunie să fie sărbătorită Ziua Tratatului de la
Trianon prin "manifestări cultural-educative și științifice consacrate
conștientizării semnificației și importanței acestui Tratat".

Curtea Constituțională a respins pe 15 iulie, cu majoritate de voturi,
obiecția de neconstituționalitate a „Legii Trianon” formulată de
președintele Klaus Iohannis.

(Sursa: hotnews.ro)

• CCR a stabilit ca Legea de modificare a Codului fiscal este
neconstitutionala

Curtea Constitutionala a Romaniei a stabilit, miercuri, ca este
neconstitutionala Legea de modificare a articolului 435 din Codul fiscal,
care prevede ca operatorii economici care intentioneaza sa distribuie si sa
comercializeze angro produse energetice au obligatia sa detina spatii de
depozitare corespunzatoare.

"A admis obiectia de neconstitutionalitate formulata de un numar de 87
de deputati apartinand Grupurilor parlamentare ale Uniunii Salvati
Romania, Partidului National Liberal, Partidului Miscarea Populara si de
deputati neafiliati, precum si de Guvernul Romaniei si a constatat ca
Legea pentru modificarea si completarea art. 435 din Legea nr. 227/2015
privind Codul fiscal este neconstitutionala, in ansamblul sau", se
precizeaza in minuta deciziei.

In sesizarea transmisa CCR, USR a sustinut ca actul normativ restrange
numarul de concurenti pe piata produselor energetice. Potrivit USR,
prevederile proiectului legislativ incalca principiul liberei circulatii a
marfurilor, consacrat prin art. 34 - 36 din Tratatul privind Functionarea
Uniunii Europene (TFUE).

Prin obligarea intreprinderilor la suportarea costurilor pentru infiintarea
depozitelor, in special a intreprinderilor mici si mijlocii, devine dificila,
daca nu imposibila, functionarea acestora, se mai explica in sesizarea
USR.
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Potrivit acesteia, se incalca si principiul neretroactivitatii, intrucat
operatorii economici care detin deja atestate valabile sunt obligati sa se
supuna noii proceduri, in conditiile in care aceste atestate isi pierd
valabilitatea la data intrarii in vigoare a modificarii legislative propuse,
independent de termenul lor de valabilitate, aducand astfel atingere
drepturilor castigate sub imperiul vechii reglementari. In opinia USR,
operatorii economici au asteptarea legitima ca atestatele emise in temeiul
actualelor prevederi sa nu isi piarda valabilitatea decat ca urmare a
revocarii din culpa a acestora si nu ca urmare a manifestarii discretionare
de vointa a legiuitorului.

Totodata, in sesizare se mai arata ca dispozitiile acestei legi contravin
prevederilor constitutionale referitoare la libertatea economica, ingradind
libera initiativa si accesul liber al persoanei la o activitate economica.

Conform sesizarii USR, multi agenti economici nu mai pot sa
indeplineasca conditiile impuse si vor fi eliminati de pe piata, "afectand
grav cadrul concurential si creand un monopol pentru cei patru operatori
principali din Romania (Petrom, Lukoil, Rompetrol, Mol)".

USR mai sustine ca, prin adoptarea proiectului legislativ in forma actuala,
se incalca principiul predictibilitatii actului administrativ, nefiind
prevazut un termen minim de cel putin 6 luni inainte de data intrarii in
vigoare a legii.

Camera Deputatilor a adoptat, la inceputul lunii septembrie, aceasta
propunere legislativa de completare a Codului fiscal, stabilind ca
operatorii economici care intentioneaza sa distribuie si sa comercializeze
angro produse energetice au obligatia sa detina spatii de depozitare
corespunzatoare. Proiectul a avut aviz negativ de la Guvern si fusese
respins de Senat.

Si PNL, PMP si PSD, precum si deputati neafiliati au sesizat Curtea
Constitutionala cu privire la aceste modificari aduse Codului fiscal.

(Sursa: ziare.com)
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• CCR a decis că numirea lui Florin Iordache în fruntea Consiliului
Legislativ este constituţională

Curtea Constituţională a României a respins, miercuri, sesizările PNL şi
USR privind numirea lui Florin Iordache în funcţia de preşedinte al
Consiliului Legislativ, au precizat, pentru AGERPRES, surse din CCR.

Potrivit surselor citate, tot miercuri, CCR a respins şi sesizările celor două
formaţiuni în legătură cu numirea lui George Edward Dircă în funcţia de
preşedinte al Secţiei de evidenţă oficială a legislaţiei şi documentare a
Consiliului Legislativ.

Pe 22 octombrie, liberalii au depus sesizarea de neconstituţionalitate
referitoare la hotărârea Parlamentului privind numirea deputatului PSD
Florin Iordache în funcţia de preşedinte al Consiliului Legislativ.

În sesizarea semnată de liderul deputaţilor PNL, Florin Roman, se arăta
că hotărârea Parlamentului încalcă principiul legalităţii, prevăzut de
Constituţie.

Liberalii susţineau că, potrivit Legii 73/1993, preşedintele Consiliului
Legislativ şi preşedinţii de secţii se numesc prin votul majorităţii
senatorilor şi deputaţilor, reuniţi în şedinţă comună a celor două Camere
ale Parlamentului, pe baza a trei propuneri ale Birourilor permanente
pentru fiecare funcţie, cu avizul Comisiilor juridice reunite. Ei menţionau
că pentru numirea lui Florin Iordache s-au înregistrat 185 de voturi, în
timp ce legea prevede 234.

Totodată, potrivit PNL, hotărârea Parlamentului este neconstituţională
deoarece Florin Iordache nu îndeplineşte condiţia privind buna reputaţie
profesională şi morală prevăzută de Legea 73/1993, în condiţiile în care a
promovat, în calitate de ministru al Justiţiei în Guvernul Grindeanu, OUG
13/2017 şi proiectul privind amnistia şi graţierea. "Conduita publică, din
anul 2017, a domnului Florin Iordache a generat revoltă publică
incompatibilă cu dispoziţia legală care solicită candidatului la funcţia de
preşedinte al Consiliului Legislativ o bună reputaţie morală", se preciza în
sesizarea de neconstituţionalitate.

Liberalii au invocat în sesizare şi încălcarea art. 1 alin. (5) din Constituţie
în raport cu dispoziţiile art. 20 alin. (2) din Legea 73/1993, deoarece la
dosarul de candidatură nu a fost depus un document care să ateste că
Florin Iordache a renunţat la calitatea de membru al PSD.
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Pe 23 octombrie, preşedintele Uniunii Salvaţi România, Dan Barna, a
anunţat că Grupul parlamentar USR a sesizat separat de PNL Curtea
Constituţională pentru invalidarea numirii lui Florin Iordache în fruntea
Consiliul Legislativ, dar şi cu privire la Hotărârea Parlamentului 30 /2020
privind numirea lui George Edward Dircă în funcţia de preşedinte al
Secţiei de evidenţă oficială a legislaţiei şi documentare a Consiliului.

Funcţia de preşedinte al Consiliului Legislativ a rămas vacantă după
demisia lui Şerban Iliescu, iar Secţia de evidenţă oficială a legislaţiei şi
documentare a rămas fără şef după demisia lui Gheorghe Popescu.

(Sursa: stiripesurse.ro)

• CCR admite sesizarea Avocatului Poporului privind modificarea
legii referitoare la profesia de medic veterinar

Curtea Constitutionala a Romaniei a admis, miercuri, sesizarea
Avocatului Poporului asupra prevederilor actului normativ pentru
modificarea si completarea Legii pentru organizarea si exercitarea
profesiunii de medic veterinar, stabilind ca acesta este neconstitutional.

In luna octombrie, Avocatul Poporului a inaintat Curtii Constitutionale o
obiectie de neconstitutionalitate vizand prevederile actului normativ
pentru modificarea si completarea Legii 160/1998 pentru organizarea si
exercitarea profesiunii de medic veterinar.

"Legea pentru modificarea si completarea Legii nr. 160/1998 pentru
organizarea si exercitarea profesiunii de medic veterinar (...) contravine
prevederilor constitutionale ale art. 1 alin. (3) privind caracteristicile
statului de drept si art. 1, alin. (5), in componenta sa privind principiul
legalitatii si principiul securitatii raporturilor juridice, art. 45 privind
libertatea economica si art. 135 alin. (1) referitor la principiile economiei
de piata", se arata in obiectia de neconstitutionalitate.

Avocatul Poporului mentiona ca, in prezent, la nivel european, cadrul
legal de reglementare privind produsele medicinale veterinare este
reprezentat de Regulamentul (UE) 2019/6 al Parlamentului European si al
Consiliului din 11 decembrie 2018 privind produsele medicinale
veterinare si de abrogare a Directivei 2001/82/CE, intrat in vigoare si cu
termen de aplicare obligatoriu pentru statele membre pana pe 28 ianuarie
2022.
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In Considerentul (76) din preambulul regulamentului se mentioneaza ca
statele membre ar trebui sa poata impune conditii mai stricte, justificate
de protectia sanatatii publice sau a animalelor sau de protectia mediului
pentru punerea la dispozitie a produselor medicinale veterinare oferite
spre vanzarea cu amanuntul, daca respectivele conditii sunt proportionale
cu riscul prezentat si nu limiteaza in mod nejustificat functionarea
pietei interne.

Avocatul Poporului amintea ca actul normativ pentru modificarea Legii
nr. 160/1998 prevede obligativitatea desfasurarii activitatii din cadrul
farmaciilor veterinare si a punctelor farmaceutice veterinare exclusiv in
prezenta unui medic veterinar si ca nerespectarea sa atrage raspunderea
contraventionala, precum si obligativitatea detinerii actionariatului
majoritar si a majoritatii voturilor in cadrul adunarii generale de catre
medici veterinari.

"Desi impune conditii care modifica substantial cadrul legal in vigoare,
actul normativ criticat nu reglementeaza dispozitii tranzitorii referitoare la
termene adecvate pentru indeplinirea noilor obligatii impuse de legiuitor.
Or, absenta termenului de implementarea a acestora creeaza o
disproportie vadita intre interesul public protejat (sanatatea publica si a
animalelor) si destinatarii normei juridice, afectand direct libertatea
economica si principiile economiei de piata si, indirect, dreptul
consumatorilor finali, care ajung sa resimta toate consecintele negative
generate de situatia de blocaj care se produce ca efect imediat al adoptarii
modificarilor legislative, in sensul ca proprietarilor de animale le va fi
limitat/ingradit accesul la medicamente veterinare necesare sanatatii
animalelor detinute", se explica in sesizare.

Conditionarea desfasurarii activitatii din cadrul farmaciilor veterinare si a
punctelor farmaceutice veterinare de prezenta unui medic veterinar, sub
sanctiune contraventionala, este imposibil de realizat in timp scurt, in
conditiile in care numarul acestora este redus raportat la necesar.
Consecinta imediata este desfiintarea farmaciilor veterinare si a punctelor
farmaceutice veterinare care nu reusesc sa angajeze un medic veterinar,
indica Avocatul Poporului.

(Sursa: ziare.com)
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• Legea privind protecția consumatorilor împotriva dobânzilor
excesive va fi tranșată de CCR după alegerile parlamentare

CCR a decis miercuri amânarea judecării următoarelor sesizări de
neconstituționalitate:

Pentru data de 25 noiembrie 2020:

- obiecția de neconstituționalitate a Legii pentru modificarea și
completarea Legii camerelor de comerț din România nr.335/2007,
obiecție formulată de 51 de deputați aparținând Grupului parlamentar al
Uniunii Salvați România, Grupului parlamentar al Uniunii Democrate
Maghiare din România, precum și de deputați neafiliați;

Pentru data de 9 decembrie 2020:

- obiecția de neconstituționalitate a Legii privind protecția consumatorilor
împotriva dobânzilor excesive, sesizare formulată de deputați aparținând
Grupului parlamentar al Partidului Național Liberal;

- obiecția de neconstituționalitate a dispozițiilor Legii privind aprobarea
Ordonanței de urgență a Guvernului nr.31/2020 pentru completarea
Ordonanței de urgență a Guvernului nr.77/2011 privind stabilirea unor
contribuții pentru finanțarea unor cheltuieli în domeniul sănătății, sesizare
formulată de Guvernul României;

- obiecția de neconstituționalitate a Legii pentru modificarea art.7 din
Legea educației național enr.1/2011, sesizare formulată e Președintele
României.

- pentru data de 16 decembrie 2020, obiecția de neconstituționalitate a
dispozițiilor art.I pct.1 [cu referire la art.11 alin.(2), (3) și (5)], art.I pct.2
[cu referire la art.111 alin.(4) și art.112 alin.(10)], art.I pct.2 [cu referire
la art.111 alin.(7)], art.I pct.2 [cu referire la art.112 alin.(5)] și ale art.II
din Legea pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a
Guvernului nr.22/2009 privind înființarea Autorității Naționale pentru
Administrare și Reglementare în Comunicații, obiecție formulată de
președintele României;

(Sursa: stiripesurse.ro)
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• Klaus Iohannis, după discuţiile cu medici şi specialişti: Două măsuri
menite să prevină alte tragedii precum cea de la Piatra Neamţ

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat miercuri seara că a avut o discuţie
"foarte tehnică şi aplicată, pe o zonă foarte importantă". Iohannis a
chemat medici şi specialişti la Cotroceni, pentru a discuta despre
echipamentele medicale şi modul de întreţinere a acestoara în spitale.

"Am avut astăzi o discuție foarte tehnică și aplicată pe un domeniu de
mare importanță, dar de multe ori neglijat. Mă refer la zona
echipamentelor medicale și a rețelelor de electricitate din spitalele publice.
Am abordat modul lor de întreținere, un aspect esențial într-o perioadă
cum este cea de acum, de mare presiune pe sistemul medical. La ședință
au participat reprezentanți ai Guvernului, dar și experți, medici și ingineri
medicali, tocmai pentru a găsi cele mai bune soluții de rezolvare a
problemelor existente.

În cadrul acestei întâlniri, specialiștii au prezentat o evaluare națională a
infrastructurii rețelelor de gaze în secțiile de Anestezie și Terapie
Intensivă din spitalele publice, secții care, așa cum știm, sunt
suprasolicitate din cauza numărului mare de cazuri severe de COVID-19
pe care trebuie să le gestioneze.

Mi-a fost prezentată inclusiv o analiză a disfuncționalităților și
defecțiunilor care pot apărea pe perioada de funcționare a acestor aparate,
cu exemple punctuale de la nivelul diferitelor spitale din țară care au
secții sau compartimente de Terapie Intensivă.

Pentru a avea o imagine cât mai corectă asupra situației la zi, am solicitat
Ministerului Sănătății și experților o analiză a contractelor de service și
mentenanță pentru echipamentele și aparatura medicală din dotarea
spitalelor publice. Este evident că, în condițiile asigurării necesarului de
medicamente, materiale sanitare și a acoperirii cheltuielilor salariale,
fondurile pentru service-ul și mentenanța aparaturii sunt masiv
subdimensionate și adeseori insuficiente.

Discuția de astăzi a fost extrem de utilă și au fost identificate deja câteva
soluții concrete, care vor fi preluate de autorități și puse în aplicare.

În primul rând, este necesară modernizarea sistemelor de gaze medicinale,
în special oxigen, și a rețelelor electrice.
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Aici am găsit împreună soluția pregătirii unui program de finanțare bine
pus la punct, folosindu-ne de fondurile europene, o resursă foarte
valoroasă și la îndemână pentru dezvoltarea sistemului medical din
România.

În al doilea rând, se impune regândirea instrumentelor legislative și
financiare care să permită o susținere a sistemului de service și
mentenanță a tehnicii spitalicești. Un rol important îl are resursa umană și
când spun aceasta mă gândesc la inginerii medicali, care trebuie
valorificați și implicați mai mult în partea de funcționare spitalicească.

Aceste aspecte vor fi incluse în pachetul de legi privind reforma din
sănătate, aflat în plin proces de elaborare la Ministerul Sănătății", a
declarat Iohannis.

(Sursa: stiripesurse.ro)

• Preşedintele Iohannis - în vizită la Institutul Naţional de
Cercetare-Dezvoltare pentru Tehnologii Criogenice şi Izotopice
Râmnicu

Preşedintele Klaus Iohannis va efectua, joi, cu prilejul Zilei cercetătorului
şi proiectantului, o vizită la Institutul Naţional de Cercetare-Dezvoltare
pentru Tehnologii Criogenice şi Izotopice (ICSI) de la Râmnicu Vâlcea.

Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, institutul, care a împlinit anul acesta
50 de ani de la înfiinţare, are un rol important în dezvoltarea,
implementarea şi promovarea tehnologiilor energetice bazate pe emisii
scăzute de gaze cu efect de seră, precum şi în ceea ce priveşte aspecte
legate de protecţia mediului şi securitate alimentară.

ICSI derulează proiecte de cercetare pe materiale pentru viitoarea
generaţie de baterii litiu-ion, integrarea tehnologiilor bazate pe hidrogen
în aplicaţii pentru sectorul de transport şi aplicaţii de stocare a energiei
pentru integrarea surselor regenerabile în sisteme energetice.

De asemenea, institutul desfăşoară proiecte cu aplicaţii pentru programul
nuclear naţional şi participă în activităţile de cercetare şi dezvoltare la
nivel internaţional pe acest domeniu.
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În cursul zilei de vineri, ICSI va lansa două proiecte mari, finanţate de
Uniunea Europeană, prin Programul Operaţional Competitivitate, care
vor creşte capacitatea de cercetare şi dezvoltare în ceea ce priveşte
hidrogenul şi domeniul nuclear.

"Pandemia de COVID-19 a redefinit relaţia dintre activitatea umană şi
mediul înconjurător, în contextul actual devenind evident faptul că este
nevoie de o întărire semnificativă a sistemului sanitar şi de eliminarea
factorilor de mediu care vor duce în viitor la boli pulmonare şi cardiace,
precum gazele cu efect de seră care generează schimbări climatice. ICSI
dezvoltă soluţii în acest sens prin cercetarea academică solidă, cu mare
potenţial de transfer tehnologic către industrie şi societate", arată
Administraţia Prezidenţială.

(Sursa: Agerpres)

• Bogdan Aurescu - la reuniunea informală a miniştrilor Afacerilor
Externe din statele membre ale UE

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa, joi, la
reuniunea informală a miniştrilor Afacerilor Externe din statele membre
ale Uniunii Europene, care se va desfăşura în format videoconferinţă.

Potrivit unui comunicat MAE, în cadrul reuniunii, la afaceri curente,
miniştrii europeni şi Înaltul Reprezentant pentru Afaceri Externe şi
Politica de Securitate, Josep Borrell, vor avea un schimb de opinii pe
teme de actualitate: rezultatul alegerilor prezidenţiale din SUA, situaţia
din Belarus, Nagorno-Karabah, rezultatul alegerilor prezidenţiale din
Republica Moldova (punct introdus la iniţiativa României) şi al alegerilor
locale din Bosnia-Herţegovina, situaţia din Afganistan, Etiopia, evoluţiile
recente din Mediterana de Est şi din Libia.

Pe agenda de discuţii a reuniunii figurează o dezbatere privind
multilateralismul, precum şi o discuţie, în format video-conferinţă, cu
ministrul Afacerilor Externe palestinian, Riad al Malki.

La punctul dedicat afacerilor curente, ministrul Bogdan Aurescu va
exprima susţinerea pentru consolidarea parteneriatului dintre Uniunea
Europeană şi Statele Unite ale Americii, subliniind că numai prin
întărirea relaţiei transatlantice pot fi gestionate eficient provocările
globale actuale şi viitoare.

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-11-19-24428456-0-cos-consum.png


CNSLR Fratia Revista Presei 19 noiembrie 2020 32

Va reaminti poziţia constantă a României privind importanţa consolidării
relaţiei transatlantice, având în vedere că UE şi SUA fac parte din aceeaşi
comunitate de valori şi securitate.

Ministrul român va prezenta omologilor din statele membre o evaluare de
etapă a rezultatelor alegerilor prezidenţiale din Republica Moldova, cu
accent pe semnificaţia victoriei candidatului pro-european Maia Sandu şi
implicaţiile pe care acest rezultat le va avea asupra consolidării relaţiei
dintre UE şi Republica Moldova. În plus, ministrul Bogdan Aurescu va
accentua importanţa continuării şi intensificării sprijinului UE pentru
viitorul european şi democratic pentru care au votat cetăţenii din
Republica Moldova.

Referitor la situaţia din Belarus, oficialul român va arăta că se impune
intensificarea măsurilor UE la adresa regimului de la Minsk, având în
vedere că situaţia internă continuă să se înrăutăţească. Astfel, va saluta
intrarea rapidă în vigoare a celui de-al doilea pachet de măsuri restrictive
la adresa autorităţilor belaruse şi va exprima susţinerea pentru demararea
procedurilor în vederea adoptării unui al treilea pachet de măsuri,
subliniază MAE.

De asemenea, Bogdan Aurescu se va referi la evoluţiile recente din
Nagorno-Karabah şi va menţiona necesitatea ca părţile să continue
respectarea încetării focului, cu medierea co-preşedinţilor Grupului de la
Minsk al OSCE. Va reitera, în context, propunerea României, avansată de
ministrul Bogdan Aurescu la reuniunea CAE precedentă, de a avea o
discuţie aprofundată la o reuniune viitoare a miniştrilor de externe
europeni pe tema rolului UE în soluţionarea tuturor conflictelor îngheţate
din vecinătatea estică.

În cadrul dezbaterii privind susţinerea multilateralismului, ministrul
Bogdan Aurescu va evidenţia faptul că un multilateralism eficient se
bazează pe respectarea dreptului internaţional şi a valorilor democratice,
precum şi pe importanţa cooperării cu statele cu aceleaşi viziuni la nivel
internaţional şi pe consolidarea relaţiei transatlantice.

Miniştrii Afacerilor Externe europeni vor avea un schimb de opinii cu
ministrul Afacerilor Externe palestinian, Riad al Malki. Cu această ocazie,
ministrul Aurescu va sublinia necesitatea consolidării relaţiei bilaterale
dintre UE şi Palestina pentru a contribui la construcţia instituţională şi
dezvoltarea Palestinei.
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Aurescu va sublinia necesitatea ca UE să acţioneze ca mediator onest
între Israel şi Palestina, în cooperare strânsă cu SUA şi actorii regionali
relevanţi, cu obiectivul principal de a debloca Procesul de Pace în
Orientul Mijlociu, prin reluarea negocierilor directe între părţi, pe care
România o susţine. Totodată, va reitera susţinerea României pentru
soluţionarea justă şi de durată a Procesului de Pace din Orientul Mijlociu,
bazată pe soluţia celor două state - aceasta fiind singura soluţie care
răspunde nevoilor ambelor părţi, ca state care să coexiste în pace şi
securitate, poziţie reiterată şi cu prilejul recentei vizite a Prim-ministrului
României în Israel şi în Palestina, de la începutul lunii noiembrie, precum
şi în cadrul vizitei la nivel de ministru de Externe în cele două state la
începutul lunii septembrie.

(Sursa: Agerpres)

• ALERTĂ - Comisia Europeană anunţă criza în România:
Dezechilibre macroeconomice majore, care necesită monitorizare
atentă

Comisia Europeană a cerut, miercuri, monitorizarea atentă a situaţiei
economice a 12 state membre ale Uniunii Europene, inclusiv a României,
în contextul observării unor dezechilibre macroeconomice
semnificative,transmite Mediafax.

Comisia Europeană a prezentat miercuri Pachetul de toamnă în materie de
politici economice. În Raportul privind mecanismul de alertă (RMA),
accesat de agenţia MEDIAFAX, Comisia Europeană recomandă
elaborarea unor analize aprofundate privind situaţia a 12 state membre
UE, "pentru identificarea şi evaluarea severităţii posibilelor dezechilibre
macroeconomice". Statele vizate sunt: România, Croaţia, Republica
Cipru, Franţa, Germania, Grecia, Irlanda, Italia, Olanda, Portugalia,
Spania şi Suedia. "Aceste ţări au fost deja identificate ca având
dezechilibre sau dezechilibre excesive în februarie 2020", precizează
Comisia Europeană, conform unui document postat pe site-ul instituţiei.

"Actuala criză a exacerbat anumite provocări existente şi generează noi
riscuri. Acest lucru evidenţiază necesitatea de a utiliza în cel mai bun
mod măsurile de susţinere oferite de UE şi a asigura că investiţiile şi
reformele din zona euro funcţionează în sensul contracarării
dezechilibrelor", subliniază Comisia Europeană.
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Executivul UE notează că, deşi actualele bilanţuri financiare par stabile în
pofida şocului crizei coronavirusului, tendinţa de reducere a datoriilor
externe s-a oprit. În plus, datoriile companiilor şi persoanelor fizice sunt
în creştere, în contextul scăderii valorii PIB-ului.

"România s-a aflat sub procedura deficitului excesiv din aprilie 2020 din
cauza încălcării în 2019 a plafonului deficitului stabilit prin Tratatul UE.
Tendinţa creşterii deficitelor publice a fost generată de măsurile
expansioniste adoptate înainte de începerea pandemiei. Recomandarea
Consiliului UE în virtutea Articolului 126 (7) al Tratatului UE este ca
România să oprească deficitul excesiv până în 2022. Autorităţile din
România au prezentat în septembrie raportul privind acţiunile adoptate ca
reacţie la recomandare. Raportul indică deteriorarea finanţelor publice în
2020 din cauza pandemiei de coronavirus", precizează Comisia
Europeană.

"În prognoza pe anul 2020, Comisia Europeană estimează că deficitul
României va depăşi 10% din PIB în 2020 şi va creşte în continuare în
următorii ani", se arată în raport.

"În contextul continuării stării mari de incertitudine din cauza pandemiei
de coronavirus, Comisia Europeană consideră că în acest moment nu
trebuie luată nicio decizie suplimentară în procedura pentru deficit
excesiv în cazul României. Comisia Europeană va reanaliza situaţia
bugetară a României în primăvara anului 2021 şi vor fi luate măsurile
necesare în virtutea procedurii deficitului excesiv în acel moment, dacă
va fi necesar", subliniază raportul.

(Sursa: Mediafax)

• Conflict în UE - PE refuză să cedeze în faţa Ungariei şi Poloniei

Parlamentul European nu va face "nicio concesie" în privinţa
condiţionării fondurilor UE de respectarea statului de drept în faţa
Ungariei şi Poloniei, care şi-au folosit dreptul de veto pentru a bloca
bugetul multianual al UE şi planul de relansare, au anunţat miercuri
preşedintele instituţiei, David Dassoli, şi liderii grupurilor politice,
relatează AFP potrivit Agerpres.

"Nicio concesie nu va fi făcută din partea noastră", au afirmat ei într-un
comunicat.
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"Liderii Parlamentului European regretă profund acest blocaj şi reafirmă
că acordurile încheiate asupra bugetului multianual, cât şi a asupra
condiţionalităţii cu statul de drept) (...) nu pot fi în niciun caz redeschise",
au adăugat ei.

(Sursa: Agerpres)

• Comisia Europeană recomandă creșterea capacității de teste rapide
antigen și recunoașterea acestora între statele membre UE

Comisia Europeană a adoptat, miercuri, o recomandare pentru utilizarea
testelor rapide antigen la diagnosticarea Covid-19. Aceasta cuprinde un
ghid despre cum să fie selectate testele rapide antigen, când sunt adecvate
și cine să le efectueze. Recomandarea mai solicită și validarea și
recunoașterea reciprocă a testelor și rezultatelor la nivelul UE.

Aceasta vine ca urmare a recomandării Comisiei de pe 28 octombrie
privind asigurarea abordării comune și a strategiilor de testare eficientă în
UE, potrivit unui comunicat de presă.

Recomandarea se bazează pe ghidul dezvoltat împreună cu statele
membre și consultanța experților de la Centrul European pentru Controlul
și Prevenția Bolilor.

Recomandarea oferă un ghid despre cum să fie selectate teste rapide
antigen, când sunt adecvate și cine să le efectueze. Recomandarea mai
cere și validarea și recunoașterea reciprocă a testelor și rezultatelor la
nivelul UE. Aceasta vine înaintea întâlnirii virtuale a liderilor europeni de
pe 19 noiembrie privind răspunsul UE la pandemia Covid-19, care are loc
după Consiliul European de pe 29 octombrie, unde s-a ajuns la un acord
privind o mai mare coordonare pe metodele de testare.

Comisia a mai semnat un acord cu Federația Internațională a Crucii Roșii
și Federația Internațională a Societăților de Cruce Roșie și Semilună
Roșie (IFRC) contribuind cu 35,5 milioane de euro, finanțat de
Instrumentul pentru Sprijin de Urgență, pentru a mări capacitatea de
testare Covid-19 în UE. Finanțarea va fi folosită pentru a sprijini
pregătirea personalului pentru colectarea de probe și analiză și
performanța testelor, în special prin echipamentul mobil.

Recomandarea acordă un ghid statelor membre privind utilizarea testelor
rapide antigen folosite pentru a detecta virusul în anumite circumstanțe.
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Acestea includ situațiii unde o identificare rapidă a indivizilor infectați
sprijină gestionarea focarelor și monitorizarea constantă a grupurilor
aflate în grupele de risc crescut, precum personalul medical sau centrele
de bătrâni. Statele membre sunt încurajate să efectueze teste rapide
antigen pe lângă testele RT-PCR pentru a controla răspândirea virsului, să
detecteze infecții și să limiteze izolarea și măsurile de carantinare.
Recunoașterea reciprocă a rezultatelor de la teste este de o înaltă
importanță pentru a facilita mișcarea transfrontalieră, urmărirea
contactelor transfrontaliere și tratamentul. Statele membre sunt puternic
încurajate să recunoască reciproc rezultatele testelor rapide antigen care
îndeplinesc criteriile din recomandările făcute de facilitățile de testare
autorizate din orice stat membru UE. Conformitatea cu recoamndarea ar
putea apoi să contribuie la circulația liberă a oamenilor și a bunei
funcționări a pieței interne în vremuri de capacitate limitată a testării.
Dezvoltarea științifică și tehnică continuă să evolueze, oferind noi
perspective privind caracteristicile virusului și posibilitățile de a folosi
diferite metodologii și abordări pentru diagnosticarea Covid-19. Comisia
astfel este pregătită să actualizeze pe mai departe recomandarea privind
folosirea adecvată a testelor.

Pentru a spori capacitățile de testare în UE, Comisia finanțează IFRC cu
35,5 milioane de euro pentru a susține pregătirea personalului și a permite
echipelor mobile de testare de la Crucea Roșie să aibă acces la
echipamentul necesar, inclusiv din laborator și la reactivi, pentru a lua
mostre și a efectua teste și să sprijine autoritățile naționale în munca lor.
Colaborarea cu Federația Internațională a Crucii Roșii și Federația
Internațională a Societăților de Cruce Roșie și Semilună Roșie este
deschisă statelor membre UE și Regatului Unit, prin Societatea națională
a Crucii Roșii. Șapte state membre au decis să participe: Austria,
Germania, Grecia, Italia, Malta, Portugalia și Spania.

Comisia va lansa o procedură comună de procurare a testelor rapide. 100
de milioane de euro vor fi puși la dispoziție din Instrumentul pentru
Sprijin de Urgență pentru a sprijini statele membre.

(Sursa: Digi 24)
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